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Ozvěny
radniční zpravodaj města

srpen 2023

1. ročník Benefi čního 
hudebního festivalu 
Slatiňany

… po 3 červnové soboty se na 
nádvoří zámku ve Slatiňanech 
konal hudební festival …

str. 8

Ukládání odpadu 
mimo nádoby
na tříděný odpad

… odpad, který je odkládán na 
hromadu u nádob na tříděný 
odpad, lze považovat za 
černou skládku …

str. 6

Česká pošta 
dočasně zruší 
sobotní provoz

… Česká pošta ve Slatiňanech 
dočasně zruší sobotní provoz 
a posílí přepážky v pracovním 
týdnu …

str. 6
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Ozvěny MĚSTO

Zastupitelstvo města Slatiňany
projednalo na 7. schůzi 24. května 2023

Zastupitelstvo města schválilo program 
7. zasedání zastupitelstva města Slatiňany. 
Zastupitelstvo města schválilo 1. část závě-
rečného účtu města Slatiňany za rok 2022:
a)  hospodaření příspěvkové organiza-

ce ZŠ Slatiňany za  rok 2022 a  převod 
zlepšeného hospodářského výsledku 
za rok 2022 do rezervního fondu ve výši 
89 019,28 Kč, 

b)  hospodaření příspěvkové organiza-
ce MŠ Slatiňany za  rok 2022 a  převod 
zlepšeného hospodářského výsledku 
za rok 2022 do rezervního fondu ve výši 
13 062,96 Kč, 

c)  hospodaření příspěvkové organiza-
ce ŠJ Slatiňany za  rok 2022 a  převod 
zlepšeného hospodářského výsledku 
za rok 2022 do rezervního fondu ve výši 
137 455,76 Kč, 

d)  hospodaření příspěvkové organiza-
ce ZUŠ Slatiňany za rok 2022 a převod 
zlepšeného hospodářského výsledku 
za rok 2022 do rezervního fondu ve výši 
47 994,52 Kč 

Zastupitelstvo zrušilo svá usnesení 
č. 66/5/2023/ZMS – 93/5/2023/ZMS ze dne 
8. února.
Zastupitelstvo schválilo prodej bytových 
jednotek čp. 822, 823, 824 a 825 na Sta-
rém náměstí. Zastupitelstvo schválilo 
prodej bytových jednotek za  cenu nižší, 
než je cena v současnosti v místě obvyklá, 
neboť uzavřením kupních smluv realizo-
valo dříve uzavřené smlouvy o  uzavření 
budoucí kupní smlouvy. V době uzavření 
smluv o  smlouvách budoucích byla v  té 
době obvyklá cena zjištěna, přičemž však 
byly smluvní vztahy konstruovány tak, že 
část kupní ceny budoucí kupující ve sku-
tečnosti spláceli v  rámci sjednaného ná-
jemného.
Zastupitelstvo města dále schválilo přidě-
lení dotace Sportovním klubům Spartak 
Slatiňany, z.s., a Tělocvičné jednotě Sokol 
Slatiňany, z.s.
Zastupitelstvo města neschválilo přidělení 
dotace Národopisnému souboru Formani 
Slatiňany, z.s., a  neschválilo přidělení do-
tace Oblastní charitě Chrudim. V  těchto 
případech se jedná o  schválení nebo ne-
schválení částek, přesahujících fi nanční 
objem 50 000,- Kč.
Dne 20. března 2023 rada města posoudila 
žádosti o dotace z rozpočtu města. 
Žádosti nad 50  000 Kč jsou dle zákona 
č.  128/2000 Sb. o  obcích postoupeny za-
stupitelstvu města.
V  různém starosta informoval zastupite-
le o  dalších krocích v  pořizování nového 
územního plánu. Firma SURPMO zapraco-
vává poslední drobnosti územního plánu. 
Jakmile to bude hotovo, tak bude předán 

zastupitelstvu ke schválení.
Mgr.  Peřina informoval o  přípravě nové 
koncepce řešení odpadového hospodář-
ství. 
Zastupitelstvo města následně schválilo 
změnu termínu přípravy nové koncepce 
nejpozději do 31. 10. 2023.
Dále byla vedena diskuse o  potřebnos-
ti nebo nepotřebnosti nákupu pozemku 
v rozvojové zóně u obchvatu.
Počínaje tímto zastupitelstvem jsou poři-
zovány zvukové záznamy z jednání. Zájem-
cům o  jejich přehrání a  podrobné sezná-
mení se s průběhem jednání zastupitelstva 
jsou dostupné na internetové adrese: 
https://www.slatinany.cz/urad/samosprava/
zastupitelstvo/zvukove-zaznamy

Zastupitelstvo města Slatiňany
projednalo na 8. schůzi 21. června 2023

Zastupitelstvo města schválilo program 
8. zasedání zastupitelstva města Slatiňany. 
Zastupitelstvo města vzalo na  vědomí 
zprávu o  plnění usnesení Zastupitelstva 
města.
Zastupitelstvo města schválilo Plán spo-
lečných zařízení – komplexní pozemková 
úprava v katastrálním území Kunčí a schvá-
lilo Plán společných zařízení – jednoduchá 
pozemková úprava v  katastrálních úze-
mích Slatiňany a Škrovád.
Jedná se o soubor opatření, který obsahu-
je opatření přístupu k pozemku, opatření 
proti suchu, opatření pro správný odvod 
povrchových vod atd. Plány jsou řádně 
projednány s  dotčenými orgány státní 
správy. 
Zastupitelstvo města schválilo podání žá-
dosti o  bezúplatný převod pozemkové 
parcely č. 444/20 o výměře 967 m2 v kat. 
území Slatiňany od Státního pozemkového 
úřadu.
Zastupitelstvo města schválilo účetní zá-
věrku za  rok 2022 a  schválilo převod vý-
sledku hospodaření za rok 2022 ve schva-
lovacím řízení na  účet nerozděleného 
zisku (ztráty) minulých let v  celkové výši 
26 844.687,13 Kč.
Zastupitelstvo města schválilo závěrečný 
účet města Slatiňany za rok 2022 a všech-
ny doplňující fi nanční informace k  závě-
rečnému účtu za  rok 2022 (hospodaření 
města za  rok 2022). Dále zastupitelstvo 
města v souladu s § 17 zákona 250/2000 
Sb., o  rozpočtových pravidlech územních 
rozpočtů, ve  znění pozdějších předpisů 
projednalo zprávu o  výsledku přezkou-
mání hospodaření města Slatiňany za rok 
2022, které bylo provedeno pracovníky 
fi nančního odboru Krajského úřadu Par-
dubického kraje a  souhlasí s  celoročním 
hospodařením. 
Zastupitelstvo města schválilo prodloužit 
ulici Schmoranzovu v k. ú. Slatiňany z dů-

vodu výstavby nového rodinného domu 
v tomto prostoru.
Zastupitelstvo města zrušilo usnese-
ní č.  41/3/202 – uzavření veřejnoprávní 
smlouvy s  obcí Licibořice o  přenosu pří-
slušnosti k  projednávání přestupků. Dle 
nového zákona může smlouvu uzavírat 
pouze úřad s rozšířenou působností.
Zastupitelstvo města schválilo 12. změ-
nu (úpravu) schváleného rozpočtu měs-
ta Slatiňany na  rok 2023 v příjmové části 
na 94 862 620,- Kč (dorovnáno fi nancová-
ním příjmů 25 459 888,19 Kč) a ve výdajové 
části 120 322 508,19 Kč (dorovnáno fi nan-
cováním výdajů 0,- Kč). 
Zastupitelstvo města vzalo na vědomí roz-
počtové opatření č. 7. schválené usnese-
ním RM 11/2023, rozpočtové opatření č. 8 
schválené usnesením RM 12/2023, rozpoč-
tové opatření č. 9 schválené usnesením 
RM 13/2023, rozpočtové opatření č. 10 
schválené usnesením RM 14/2023 a  roz-
počtové opatření č. 11 schválené usnese-
ním RM 15/2023.
Součástí rozpočtových opatření je i doroz-
počtování částky 5 000 000,- Kč pro r. 2023 
na nákup komunálního vozu a jeho příslu-
šenství, které bude využíváno pro zajištění 
údržby města. Tomuto bodu byla věnová-
na rozsáhlá diskuse.
V různém starosta Ing. Jan Brůžek informo-
val o dokončení územního plánu, aktuálně 
probíhá jazyková korektura. Dále informo-
val o  poskytnutí dotace na  nový povrch 
oválu na atletickém hřišti od národní spor-
tovní agentury. Byla domluvena koordi-
nační schůzka se Spartakem. 
Dále starosta informoval o  svém zvolení 
do představenstva společnosti VAK. 
Místostarosta Ing.  Martin Harsa informo-
val o průběhu dosavadních jednání a práv-
ních analýz v souvislosti s plánovaným pře-
vodem Spartaku pod město. 
Z  podnětu pana Ing.  Víta Steklého byla 
dále diskutována kapacita školky a násled-
ně i školy.
Celou diskusi k  bodu různé je možné si 
přehrát ze zvukových záznamů z  jednání. 
Zájemcům o  jejich přehrání a  podrobné 
seznámení se s průběhem jednání zastu-
pitelstva jsou dostupné na internetové ad-
rese: 
https://www.slatinany.cz/urad/samosprava/
zastupitelstvo/zvukove-zaznamy

 ■ ZASTUPITELSTVO MĚSTA SLATIŇANY PROJEDNALO
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 ■ RADA MĚSTA SLATIŇANY PROJEDNALA
Rada města Slatiňany projednala

na 16. schůzi 12. června 2023

Rada města vzala na vědomí zprávu o plně-
ní usnesení Rady města a zároveň zrušila 
usnesení Rady města číslo 1316/126/2022/
RMS a usnesení číslo 1334/127//RMS/2022 
ze dne z  důvodu legislativních překážek 
pro uzavření dodatku se společností Re-
cycling – kovové odpady, a.s. 
Rada města schválila „Ceník vstupného 
na  plovárnu města Slatiňany na  sezonu 
2023.“ 
Rada města rozhodla v souladu s článkem 
8, bodem 5) směrnice pro zadávání veřej-
ných zakázek malého rozsahu města Slati-
ňany (č.j. MěÚSl/00007/2020/RAD) o jiném 
postupu ve věci zpracování projektové do-
kumentace na stavební úpravy lávky 02L, 
Slatiňany – Staré náměstí (lávka u  pošty) 
a  rozhodla zadat zpracování projektové 
dokumentace na  stavební úpravy lávky 
projekční kanceláři Med Pavlík architekti 
s.r.o., IČ: 0576587. Tato kancelář pro lávku 
zpracovávala architektonickou studii a pří-
mé zadání z hlediska výsledné kvality díla 
se jeví jako efektivní řešení.
Rada města schválila čerpání z  investiční-
ho fondu Základní školy Slatiňany ve výši 
do 130 000,- Kč k nákupu osobního auto-
mobilu.
Rada města schválila čerpání z  investiční-
ho fondu Mateřské školy Slatiňany ve výši 
210 748,-- Kč na nákup dvou interaktivních 
panelů.
Rada města Slatiňany schválila zřízení 
dvou sjezdů na části pozemkových parcel 
č. 512/2 a 540/2 v kat. území Trpišov na po-
zemkovou parcelu č. 312/12 v kat. území 
Trpišov, a  to na  vlastní náklady žadatele, 
pana Jiřího Kouřílka. Dále schválila kácení 
jasanu ztepilého na pozemcích p.č. 512/2 
a 540/2 v kat. území Trpišov.
Rada města odložila projednání vypouště-
ní dešťových vod do vodní nádrže u nádra-
ží ve Slatiňanech a pověřila MěÚ o zajištění 
vyjádření od  místní organizace Českého 
rybářského svazu Slatiňany, z.s., k vypouš-
tění dešťových vod. 
Rada města dále doporučila zastupitelstvu 
města schválit program 8. zasedání zastu-
pitelstva města Slatiňany.
Rada města schválila uzavření Dodatku č. 1 
ke Smlouvě o poskytování právních služeb 
s advokátkou Mgr. Libuší Němcovou.
Rada města vzala na  vědomí zprávu 
o  posouzení uchazečů výběrového řízení 
na  obsazení funkce vedoucího Odboru 
správního MěÚ Slatiňany a návrh tajemní-
ka MěÚ jmenovat paní Veroniku Novotnou 
vedoucí Odboru správního MěÚ Slatiňany 
ve  znění zprávy a  jmenovala s  účinnos-
tí od 1. července 2023 do funkce vedoucí 
Odboru správního MěÚ Slatiňany paní Ve-
roniku Novotnou. 

V  různém pan starosta seznámil radu 
města s  návrhem na  ukončení smluvní-
ho vztahu o poskytování služeb týkajících 
se vypracování a podání žádosti o dotaci, 
zajištění organizace výběru zhotovitele 
a  řízení projektu na  akci „Odkanalizování 
místní části Slatiňany – Kunčí“.
Návrh na ukončení smluvního vztahu bude 
zaslán vzhledem k dosavadnímu vývoji pří-
pravy veřejné zakázky na výběr zhotovitele 
akce, který vykazuje řadu sporných bodů 
a nejasností. Záležitost byla konzultována 
s KVB advokátní kanceláří s.r.o. 
Dále seznámil radu města s žádostí o vy-
užití společnosti Čáp CZ s.r.o., jako pod-
zhotovitele pro akci „Protikorozní ochrana 
lávky 01L, Slatiňany – Podskála“. Uvedená 
společnost se zabývá speciálními vysoce 
odolnými nátěry mostních staveb. Násled-
ně v usnesení rada města souhlasila, aby 
společnost M-Silnice a.s. oblastní závod 
MOSTY A  SPECIÁLNÍ STAVBY, využila pro 
akci „Protikorozní ochrana lávky 01L, Slati-
ňany – Podskála“ podzhotovitele – společ-
nost Čáp CZ s.r.o.

Rada města Slatiňany projednala
na 17. schůzi 26. června 2023

Rada města schválila vstupné na plovárnu 
mimo stanovenou otevírací dobu pro dív-
čí oddíl SKŠ ZŠ Mikulova Praha v termínu 
od 12. 8. 2023 do 2. 9. 2023, ve výši 70 Kč 
na osobu a týden a dále schválila vstupné 
na  plovárnu pro max. 8 dětí a  2 dospělé 
ze Zařízení pro děti vyžadující okamžitou 
pomoc Klokánek Pardubice ve  výši 50% 
z ceny vstupného na osobu a den.
Rada města schválila kácení 2 ks smrku 
omorika na pozemku parc. č. 305/2 v ka-
tastrálním území Slatiňany. Rada města 
schválila Architektonickou studii řešení 
obecních ploch v Trpišově. Dále rada měs-
ta schválila uzavření smluv o  spolupráci 
a o budoucí úpravě vztahů se společností 
LEONE CZ s.r.o., a to v souvislosti se zříze-
ním veřejného osvětlení v části území v k. 
ú. Škrovád. 
Rada města schválila uzavření dodatku č. 2 
k  Smlouvě na  zajištění některých samo-
statně vytříděných využitelných složek ko-
munálního odpadu č. MěÚSl/0426/2019/
SM, uzavřené se společností Granplast 
s.r.o. 
Rada města schválila na  základě § 122 
odst. 2) a § 134 zákona č. 262/2006 Sb., po-
skytnutí odměny ředitelce Mateřské školy 
Slatiňany, ředitelce Školní jídelny Slatiňany, 
řediteli Základní umělecké školy Slatiňany 
a řediteli Základní školy Slatiňany za splně-
ní mimořádných pracovních úkolů v 1. po-
loletí r. 2023.
Rada města vzala na  vědomí cenové na-
bídky na  technický dozor stavebníka, ko-
ordinátora BOZP a autorský dozor na akci 

– Rekonstrukce atletického oválu a přileh-
lých sportovišť Slatiňany a rozhodla uzavřít 
smlouvu o poskytování služeb na technic-
ký dozor stavebníka se společností MAXIS 
CZ s. r. o. a dále rozhodla uzavřít smlou-
vu o  poskytování služeb na  koordinátora 
BOZP při realizaci stavby se stejnou společ-
ností a dále rozhodla objednat provádění 
autorského dozoru u  společnosti SPORT-
PROJEKTA PRAHA s. r. o.
Rada města schválila 13. změnu (úpra-
vu) schváleného rozpočtu města Sla-
tiňany na  rok 2023 v  příjmové části 
na 95 720 323,- Kč (dorovnáno fi nancová-
ním příjmů 24 943 567,81 Kč) a ve výdajové 
části 120 663 890,81 Kč (dorovnáno fi nan-
cováním výdajů 0,- Kč).
Rada města vzala na  vědomí zprávu 
o  posouzení uchazečů konkursního ří-
zení na  vedoucí pracovní místo ředitele 
Základní umělecké školy Slatiňany, okres 
Chrudim a  doporučení konkursní komise 
jmenovat p. Martina Lísku, dipl. um., ředi-
telem Základní umělecké školy Slatiňany 
a  jmenovala s  účinností od  1. září 2023 
do funkce ředitele Základní umělecké ško-
ly Slatiňany pana Martina Lísku, dipl. um.
Rada města schválila prodej nepotřebné-
ho materiálu, použitých sloupů z  veřej-
ného osvětlení a  stanovila prodejní cenu 
100 Kč za 1m sloupu.
Rada města schválila uzavření Smlouvy 
příkazní na  zpracování kompletní projek-
tové dokumentace k  žádosti o  dotační 
fi nancování k  projektu v  programu NPO 
IROP eGovernment s názvem „Moderniza-
ce ekonomického systému 2023“ s fi rmou 
TRAINER s.r.o., 
Rada města vzala na  vědomí oznáme-
ní o  plnění povinné předškolní docház-
ky v MŠ Slatiňany a dále vzala na vědomí 
informaci o  výsledku přijímacího řízení 
do MŠ Slatiňany pro školní rok 2023/2024 
a  dále schválila udělení výjimky z  počtu 
dětí pro školní rok 2023/2024 – v 1. třídě 
z 24 na 28 dětí, v 2. třídě z 24 na 28 dětí, v 3. 
třídě z 24 na 28 dětí, v 4. třídě z 24 na 28 
dětí a v 5. třídě z 24 na 25 dětí.
Rada města schválila zahájit jednání 
s  Městem Chrudim na  rozšíření městské 
autobusové dopravy do  Slatiňan. Rada 
města schválila přijetí sponzorského daru 
od  paní Ing.  Hany Květenské, na  nákup 
vodních prvků na zahradu Mateřské školy 
Slatiňany.
Rada města schválila uzavření Dohody 
o  ukončení nájemní smlouvy č. MěÚ-
Sl/0113/2022/SM s paní Hanou Jindřichov-
skou, jejímž předmětem je pronájem bytu 
č. 13 na adrese Farská 765, 53821 Slatiňa-
ny, a to ke dni 30. června 2023.
Rada města souhlasila s  pořádáním akce 
„Kosmická tančírna na plovárně“ dne 1. 7. 
2023.
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Zapojte se i v našem městě a získejte ze-
lené i červené heslo!!

Zlomyslný Černobíl se vrací na scénu s cí-
lem totálně zničit telku, kterou z duše ne-
návidí. Rozhodl se vysát z ní šťávu a zbavit 
ji tak všeho, co na ní mají lidé rádi. Pořady 
přestávají dávat smysl, mizí z  nich třeba 
zábava nebo akce. Pomoz Prze a ostatním 
kamarádům z  Déčka zastavit Černobíla 
a vrať telce kapku šťávy!
Od 1. července navštiv Interaktivní muze-
um Švýcárna nebo pokladnu na zámku, 
a je to 😊.

Díky aplikaci Léto s  Déčkem si můžete 
ukládat získaná hesla i během výletu.

Více informací na www.konectelky.cz.

Čtenáři naší knihovny 
nám poskytují dobré 
tipy a náměty na kni-
hy, které si oblíbili 
a  které by doporučili 
k přečtení i ostatním. 
Ty, kteří nám svůj názor a odkaz na zajíma-
vou a poutavou knížku ještě nezaslali, pro-
síme, aby si našli chviličku a buď osobně, 
nebo prostřednictvím e-mailu (knihovna@

slatinany.cz) tak kdykoliv učinili. My bude-
me mít větší množství výběru titulů oblíbe-
ných mezi vámi čtenáři a v každých Ozvě-
nách některé z nich uveřejníme.

Pro tento měsíc bychom chtěly nabídnout:
Jodi Picoultová – Kniha dvou cest
Vlastimil Vondruška – Zásnubní prsten

 ■ MĚSÍC S PĚKNOU KNIHOU

 ■ LETNÍ SOUTĚŽE ČESKÉ 
TELEVIZE – 
KONEC TELKY?!

 ■ UKONČENÍ ŠKOLNÍHO ROKU  ■ OŠETŘENÍ STROMŮ 
VE SLATIŇANECH

 ■ SOUKROMÁ INZERCE

Ve čtvrtek 29. června 2023 se uskutečnilo 
v obřadní síni Městského úřadu Slatiňany 
slavnostní zakončení školního roku pro vy-
cházející žáky ZŠ Slatiňany spojené s pře-
dáním vysvědčení. Žáci a  žákyně 9. tříd 
se rozloučili se svými třídními učitelkami 

Ladou Němcovou a  Miladou Weberovou 
a po prázdninách je čeká další životní krok. 
Přejeme jim, ať se jim v jejich další studijní 
etapě daří a ať je na jejich další cestě pro-
vází hodně štěstí a úspěchů.

Ivona Osinková, odbor správní

Oznamujeme, že ve  vybraných částech 
města Slatiňany (ulice Vrchlického, Jirás-
kova, Raisova, Staré náměstí, stadion 
a místní část Trpišov) probíhají a v průbě-
hu měsíců červenec, srpen a  září budou 
probíhat odborné prořezy a ošetření stro-
mů. Tyto odborné prořezy jsou provádě-
ny na základě posouzení certifi kovaného 
arboristy. V souvislosti s  tím žádáme ob-
čany, aby v  těchto místech dbali zvýšené 
opatrnosti. 

Veronika Novotná, OS

Nabízím k  pronájmu garáž ve  Slatiňa-
nech nedaleko železniční tratě.
Tel. 736 763 059

Ve čtvrtek 29. června 2023 se uskutečnilo Ladou Němcovou a  Miladou Weberovou Ladou Němcovou a  Miladou Weberovou 
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Vážení spoluobčané, daňoví poplatníci,

obrátil se na  mě jako na  zastupitele ob-
čan a  majitel Bar Kůlna Tomáš Velen-
dorf ohledně toho, co se odehrálo dne 
4. 7. 2023 u  jeho živnosti a  jakým způso-
bem s ním jednal tajemník úřadu Vladimír 
Rašín. Tady podle jeho slov již nejde vůbec 
o  něj, jednotlivce, ale o  systém přístupu 
úřadu vedený tajemníkem města, kdy 
občan či živnostník, který se kriticky proti 
něčemu vyjádří, bude následně po zásluze 
úřednicky šikanován a zastrašován, aby si 
to napříště rozmyslel. Přitom úřad by tu 
měl být pro občana, neb je placen z  jeho 
daní. Tento způsob arogantního přístupu 
úředníka z  pozice moci se dle jeho slov 
může týkat kdykoliv kohokoliv z vás, a pro-
to jedinou účinnou cestou je uveřejnění 
a  aktivní odpor vůči tomuto jednání. Člá-
nek do Ozvěn by napsal sám, ale již v mi-
nulosti se mu stalo, že mu redakční rada, 
ve  které je mimo jiné pan tajemník, jiný 
článek nevydala a oprávněně se obává, že 
by to nastalo znovu. Ovšem na zastupitele 
pamatuje tiskový zákon a nelze mu prak-
ticky článek redakční radou zamítnout, tak-
že využívám svého zákonného práva vás, 
občany, informovat.

Ale co se stalo? Zkrátka majitel živnos-

ti upozornil tajemníka úřadu, že se už 
více jak týden údržbou uřezané větve 
válí u obecní cesty k jeho domu a zda by 
je odvezli před svátky, neboť se nechtěl 
stydět před hosty a  návštěvníky. Odpo-
vědí byl okamžitý výjezd pana tajemníka 
a vedoucího údržby Miloše Víška, kteří dle 
jeho vyjádření vyskákali z auta před jeho 
domem a místo toho, aby se občanovi po-
korně omluvili za svůj šlendrián a zjednali 
nápravu, tak začali kolem zběsile pobíhat 
s  pásmem a  cosi vyměřovat, aniž by se 
představili. Když se jich následně majitel 
zeptal, kdo jsou a co to má znamenat, tak 
mu sdělili, že měří, odkud kam sahá jeho 
pozemek a  zda náhodou nějaká židlička 
či stůl nezasahují již na obecní pozemek. 
Uřezané větve pak přes svátky nechali 
na  obecní cestě dál ležet na  očích všem 
návštěvníkům a hostům. Pro kontext, ano 
Tomáš Velendorf je ten samý občan, který 
se předtím na městském facebooku kritic-
ky vyjádřil k  pořádání diskotéky městem 
na  plovárně, že už je to bizár a  ať měs-
to raději své úsilí věnuje zlepšení úklidu 
chodníků a údržbě zeleně a další věci a po-
řádání kosmických tančíren nechá na  ini-
ciativě soukromníků, jako je to jinde. Tak 
dalece snad v dnešní době ještě nejsme, 
aby občan nemohl vyjádřit kritický názor 
na vedení úřadu či města. No, ono se stačí 

po  těch Slatiňanech rozhlédnout a  je vi-
dět, že vedení a  řízení údržby dlouhodo-
bě, diplomaticky řečeno, nepatří k silným 
stránkám našeho města. Přitom došlo 
k  citelnému navýšení rozpočtu na  údrž-
bu a  také k  výraznému navýšení počtu 
zaměstnanců údržby (stav k 1. 7. celkem 
16 pracovníků), tak proč to tedy nejde? Ale 
zpět k incidentu.

Je takové chování tajemníka úřadu place-
ného z  našich daní akceptovatelné? Proč 
si vybral právě jen jeho živnost? Proč ne 
další? Proč přistupuje k jednotlivým obča-
nům rozdílně? Náhoda? Dle mého názo-
ru, a nejen mého, nikoliv. Prokazatelných 
indicií je dostatek. Jako zastupitel se budu 
ptát na  příštím zastupitelstvu dne 20.  9., 
a od vedení města bych rád slyšel konkrét-
ní odpovědi.

PS: Tento článek píši dne 14. 7., a k tomuto 
dni majitele bohužel dosud nikdo z vede-
ní města Slatiňany nekontaktoval, aby se 
od  tohoto jednání distancoval. Učinil tak 
alespoň místostarosta sousední Chrudimi 
Petr Lichtenberg, který napsal, že se jedná 
o typickou úřednickou aroganci. Smutné.

Ing. Stanislav Šťastný, zastupitel

Vážení občané Slatiňan,

cítíme potřebu vyjádřit se k  účelovému 
článku, na jehož otištění trval pan Šťastný 
ze svého zákonného práva zastupitele. Je 
jistě na  místě, když opozice upozorňuje 
na  nedostatky. Přístup pana Šťastného 
však v  tomto případě považujeme za po-
někud nešťastný. Na kritický názor má jistě 
každý právo. Nesmí však použít nepravdi-
vé informace a na nich pak stavět kritiku 
tajemníka, vedoucího údržby, potažmo ve-
dení města.

Podle našeho názoru je rozdíl mezi kon-
struktivní opozicí a  mezi snahou za  kaž-
dou cenu očerňovat a vytvářet domněnky. 
Pan Šťastný popisuje situaci, u které nebyl 
osobně přítomen, a automaticky předpo-
kládá chybu na straně města, aniž by po-
hled druhé strany zjišťoval. Takové spory 
by měly být řešeny přímo na půdě úřadu 
s  dotyčnými pracovníky či písemnou ces-
tou skrze starostu. 

A nyní k tomu, co se stalo.

Pan tajemník a vedoucí údržby se pohy-
bovali na městském pozemku v blízkosti 
Baru Kůlna. V současné době se revidují 

všechny zábory veřejných prostranství 
tak, aby měli všichni podnikatelé stejné 
podmínky. Většina podnikatelů za  pro-
nájem městského prostranství platí, ale 
zjistilo se, že pan Velendorf užívá po-
zemek města, aniž by měl uzavřenou 
smlouvu o pronájmu městských pozem-
ků. Ze strany úřadu bylo jednání vedeno 
ve  vší slušnosti, naopak se zaměstnan-
cům dostalo okamžité slovní agrese ze 
strany pana Velendorfa bez možnosti 
diskuse.

Uvědomujeme si, že v údržbě města jsou 
stále rezervy. Pan Šťastný byl místostaros-
tou v minulém volebním období, a tudíž by 
měl vědět, kolik práce pracovníci údržby 
města obstarávají. Mohl řešit mnohé změ-
ny, a pokud měl výtky k vedení údržby, tak 
iniciovat také změny v personálním obsa-
zení. 

Jsme si vědomi toho, že pořádek ve měs-
tě je velmi sledovanou oblastí. Neustále 
pracujeme na  zlepšování a  zvýšení efek-
tivity údržby města. Proto usilujeme o za-
koupení komunálního vozu jako náhradu 
přes 20 let staré multikáry, který by údržbě 
města velmi usnadnil úklid, zametání, zalé-
vání, zimní údržbu… 

Jako zástupci vedení města si vážíme všech 
zdejších živnostníků a  podnikatelů, velmi 
dobře víme, že jejich práce je jedním ze zá-
kladních kamenů fungování našeho měs-
ta. Z našich pozic a v rámci svých povinnos-
tí bychom rádi pro všechny z nich vytvářeli 
rovné podmínky podnikání.

Jan Brůžek, starosta
 a Martin Harsa, místostarosta

 ■ O ZAKLEKÁVÁNÍ NAŠEHO ÚŘADU

 ■ O TOM, JAK ÚŘAD NEZAKLEKL

V  minulých dnech proběhlo měření hluč-
nosti v blízkosti obchvatu Slatiňan. Měře-
ní proběhlo v  různých dnech na několika 
místech. Bohužel, pro obyvatele Slatiňan, 
měření neprokázalo nadměrnou hlučnost. 
Z  toho vyplývá, že se protihlukové stěny 
stavět nebudou. 
Ještě jednou poukazuji na to, že je to zapří-
činěno nedostatečným zájmem ze strany 
dřívějšího vedení města při plánování stav-
by, tj. tři až čtyři volební období zpět.
Doufám, že po  tomto zjištění již nikoho 
nenapadne stavět v  této lokalitě bytové 
domy. 

Petr Lukáš

 ■ JEŠTĚ K OBCHVATU
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 ■ NÁDOBY NA TŘÍDĚNÝ ODPAD PŘI VÝJEZDU NA CHRUDIM
Jistě je málo těch, kteří by si nevšimli pra-
videlně se objevujících hromad odpadu 
u nádob na tříděný odpad umístěných při 
výjezdu na Chrudim.
Odpad zde odkládají neukáznění občané 
nebo podnikatelé snažící se ušetřit za likvi-
daci odpadu.

Takto odložený odpad, který lze považovat 
za černou skládku, je nelegální, primárně 
nežádoucí a hrozí za něj vysoké pokuty. Ka-
ždý, kdo neoprávněně založí skládku nebo 
odkládá odpady mimo vyhrazená místa, se 
dopouští přestupku podle zákona o odpa-
dech. Jednání může naplňovat skutkovou 

podstatu několika přestupků.
Žádáme občany, aby při naplnění kontej-
nerů nepřidávali další odpad mimo kontej-
nery a vyčkali na  jejich vyprázdnění nebo 
využili služeb sběrného dvora. 
Upozorňujeme, že prostor je monitorován.

Bc. M. Doležalová, odbor správní

Česká pošta pravidelně sleduje vytíženost 
přepážek v průběhu týdne na svých jednot-
livých pobočkách. Po vyhodnocení návštěv-
nosti u pobočky pošty Slatiňany Česká pošta 
zjistila, že o víkendový provoz je minimální 
zájem, naopak v průběhu týdne je potřeba 
provoz posílit. S  účinností od  1.  září 2023 
do 31. prosince 2023 proto dojde u pošty 
ve  Slatiňanech ke  zrušení sobotního pro-
vozu pošty a k posílení provozu v průběhu 
týdne především v odpoledních hodinách, 
kdy je provoz pošty nejvytíženější.
Ve  všech stávajících provozovnách je na-
ším zájmem poskytovat naše služby všem 
klientům v nejkvalitnějším provedení.
Hlavním důvodem změny provozu je potře-
ba otevřít maximální počet přepážek v pra-
covních dnech v  době od  13.00 do  18.00 
hodin. V  tento časový úsek jsou na poště 
řešeny požadavky klientů na časově nároč-
né služby Czech POINTu a ČSOB banky, kte-
ré jsou na pobočce ve Slatiňanech stále více 
klienty využívány. Je však potřeba odbavit 
i  ostatní klienty, kteří přicházejí na  poštu 
s méně časově náročnými službami.

V pondělí a  středu je čas do 18:00 hodin 
využíván převážně pracujícími občany, 
kteří si tak mohu vyzvednout své uložené 
doporučené zásilky. V  případě potřeby je 
možné nechat si své zásilky přesměrovat 
elektronicky či telefonem na jinou ukláda-
cí poštu, např. do místa svého pracoviště. 
K dispozici je rovněž služba Průkaz příjem-
ce umožňující zmocnit kohokoliv k přebírá-
ní většiny zásilek a poukázek.
Služby poskytované v  rámci sobotního 
provozu pobočky pošty se omezily v prů-
běhu času na výměnu stíracích losů, které 
si klienti mohu vyměnit i u jiných prodejců 
sázkových her. Balíkové zásilky se v sobo-
tu téměř nevydávají, uložených balíkových 
zásilek je zpravidla minimum a převážnou 
většinu těchto zásilek lze vyzvednout díky 
unikátnímu kódu kýmkoliv a kdykoliv.
Klienti mohou při odesílání či vyzvedávání 
svých balíkových zásilek využít také služby 
Balíkoven. Jde o  velmi oblíbenou službu, 
která navíc nabízí rychlé vyzvednutí, výhod-
nou cenu a díky velkému počtu výdejních 
míst i doručení do blízkosti bydliště. Česká 

pošta již disponuje téměř 6 tisíci Balíkov-
nami, přičemž ve  Slatiňanech v  současné 
době funguje Box OX Point s nonstop pro-
vozem a je možné rozšíření balíkovny i pro 
další subjekty, které by měly zájem o spo-
lupráci. Kromě Balíkovny na poště ji klienti 
najdou i v provozovnách v okolních lokali-
tách a v Chrudimi dokonce na 11 místech.
Případní zájemci o provozování služby Ba-
líkovna se mohou prostřednictvím webo-
vých stránek nebo kontaktováním přímo 
na  poště Slatiňany přihlásit a  obchodní 
zástupce zajistí veškeré smluvní záležitosti 
za výhodných podmínek.
Pro lepší orientaci uvádíme odkaz 
na  webové stránky České pošty – www.
ceskaposta.cz, kde se můžete dozvědět 
víc o  všech moderních službách, které 
pošta poskytuje nebo Vám rádi poradíme 
na všech našich pracovištích.
Děkujeme všem občanům a fi rmám, že vyu-
žíváte naše služby a těšíme se na Vás na naší 
pobočce v Po, St 11.00–12.00 13.00 –18.00 
a v Út, Čt, Pá 8.00–12.00 13.00– 15.00.

pošta Slatiňany

 ■ ČESKÁ POŠTA VE SLATIŇANECH DOČASNĚ ZRUŠÍ KVŮLI MALÉMU ZÁJMU 
SOBOTNÍ PROVOZ A POSÍLÍ PŘEPÁŽKY V PRACOVNÍM TÝDNU
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Dne 29. června 2023 se 59 členů diabetiků ze Slatiňan vydalo 
na výlet na Seč a do Hoješína. Ačkoli to byl výlet pomalu „za hum-
na“, byl o něj velký zájem. Tam i zpět nás bezpečně dopravil pan 
řidič z fi rmy p. Matějky. Část členů jela ze Slatiňan, další nastoupili 
v Chrudimi. Poté už se odjelo do Seče, kde jsme se prošli okolo 
přehrady. Byla to příjemná procházka, která nás „unavila.“ A pro-
tože s  tím členky ze Seče počítaly, zamluvily nám v  restauraci 
Seč výborný oběd. Po vydatném obědě, kávičce a zákusku jsme 
se vydali do Hoješína, kde byla opět děvčaty ze Seče domluvena 
návštěva kláštera. Jde o původně rokokový zámeček z poloviny 
18. století. Rokokový zámeček vystavěl v  roce 1750 Karel Josef 
Schmiedl ze Schmieden. V polovině 19. století byly upraveny fasá-
dy a rokokový styl zámečku byl z větší části smazán. V roce 1959 

zámek koupila katolická charita a v následujících letech jej upra-
vila pro Charitní dům řádových sester, nyní Školských sester sv. 
Františka. V letech 2020-2021 zde proběhla druhá rekonstrukce. 
Zámek a přilehlé objekty má kapacitu 60 lůžek. K dispozici je ku-
chyň, jídelna, kaple a rozlehlá zahrada v blízkosti Sečské přehrady. 
Na zámeček je možné přijet na rodinnou nebo farní rekreaci, letní 
tábor či osobní odpočinek. Je zde i možnost denní účasti na mši 
svaté. Za milé přijetí, kdy jsme si nejen prohlédli prostory, ale za-
zpívali i  při harmonice, jsme řádové sestřičky odměnili dárečky 
včetně fi nančního příspěvku na provoz. Hodiny tam příjemně ply-
nuly a ani se nám nechtělo domů. Sestřičky nás šly vyprovodit až 
k autobusu a srdečně se s námi loučily. A i nejedna slzička ukáp-
la. Byli jsme pozváni, abychom opět přijeli. Za tento krásný výlet 
děkujeme nejen paní Olince Slachové, panu řidiči Mikanovi, ale 
i děvčatům ze Seče, které se na tomto nádherném výletě velkou 
měrou podílely. Olinka všem popřála příjemnou dovolenou s přá-
ním, abychom se v září zase ve zdraví sešli.

Zapsala: Růžena Půlpánová
Foto: Půlpánová

STALO SE

 ■ VÝLET ČLENŮ DIABETIKŮ SLATIŇANY

zámek koupila katolická charita a v následujících letech jej upra-zámek koupila katolická charita a v následujících letech jej upra-

Pečovatelky DPS Slatiňany uspořádaly pro obyvatelky domu vý-
jezd do  restaurace Monaco a  také do  nově otevřeného bistra 
u Lípy.
A tak ty, které se zúčastnily, si na Monacu pochutnaly na dobrém 
jídlu se sladkou tečkou.
V bistru U Lípy si přišly na své milovnice zmrzliny a dobré kávy, 
kterou doplnil zákusek.
Všem zúčastněným se výjezdy moc líbily a byly zpestřením v jejich 
každodenním všedním životě. Pečovatelky, které vše zajistily a dě-
laly jim doprovod, se zasloužily o velikou radost obyvatelek DPS.

Mgr. Ilona Čápová Tušicová, vedoucí PS

 ■ OBYVATELKY DPS MĚLI RADOST
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 ■ VÁŽENÍ ČTENÁŘI,
během června 2023 se uskutečnil první ročník Benefi čního Hu-
debního festivalu Slatiňany na nádvoří Státního zámku Slatiňany. 
Dovolte mi malou vzpomínku... Kdysi, ještě když byl kastelánem 
pan Ing. J. Havlíček, jsem byla na vystoupení cimbálky na zámec-
kém nádvoří. Bylo mi tam tenkrát moc dobře. Po nedávné rekon-
strukci zámku ve  mě tato vzpomínka zarezonovala... A  tak po-
stupně slovo dalo slovo a díky vstřícnosti současného kastelána 
Ing. J. Bušty a velké pomoci paní Ivany Procházkové se touha oživit 
hudbou krásné zámecké prostředí začala naplňovat. Myšlenka se 
rodila přes rok a její realizace se připravovala intenzivně od ledna.
V sobotu 10. 6. se zámecké prostory rozezněly zpěvem operních 
pěvců Andrey Kalivodové a Jakuba Pustiny s klavírním doprovo-
dem Marty Vaškové, další sobotu 17. 6. se nám chtělo tancovat 
při poslechu nejen horňáckých melodií v podání cimbálky Musi-
ca Folklorica a pěveckého sboru Oskoruša z Velké nad Veličkou. 
Cimbalista Petr Pavlinec nám předvedl i virtuozní hru na experi-
mentální nástroj Keramofon z pálených střešních tašek. Poslední 
sobotu 24.6. nám dávnou historii loveckého letního sídla Auer-
spergů připomněl vytříbený zvuk Žesťového kvinteta pardubic-
kých fi lharmoniků.
Dobré akce jsou ještě lepší, když jim vtiskneme i  lidský rozměr. 
Proto jsme se rozhodli, že festivalem budeme také pomáhat.. 
Založila jsem veřejnou sbírku, abychom mohli dohodnutých 
30% z každé vstupenky věnovat místní organizaci pečující o  lidi 
s handicapem, Domovu sociálních služeb Slatiňany. Kvůli tomu-
to úmyslu jsem začala spolupracovat s nadaným a oceňovaným 
fotografem z Heřmanova Městce: Janem Kočičákem Kočím, který 
nafotil klienty DSS a tyto umělecké fotografi e byly během koncer-
tů na nádvoří vystaveny. Každý viděl, v čí prospěch svou účastí při-
spěl. Na 1. a 3. koncertě také krátce vystoupili 3 muzikanti s han-
dicapem a to skvělý nevidomý klavírista Pavel Diblík, dále Alžběta 
Ryzová a Lucie Vondrová.
Dle reakcí návštěvníků festivalu doufám a věřím, že všichni od-
cházeli spokojení a potěšení na duši. K tomu jistě přispělo dob-
ré počasí, skvělé občerstvení, připravené deky na přikrytí, malá 
ochutnávka vína i drobné dárečky.
Ráda bych tímto poděkovala všem, kteří svou pomocí, nebo fi -
nančním příspěvkem pomohli k  uskutečnění festivalu. Ať už se 
jedná o  Město Slatiňany, Pardubický kraj, nebo všechny míst-
ní i  nemístní fi rmy, které byly v  Ozvěnách otištěny opakovaně 
na všech plakátech. Bez Vaší pomoci i pomoci dalších jednotlivců 

by se festival neuskutečnil. V neposlední řadě děkuji také TJ So-
kol Slatiňany, že jsme mohli mít po 3 týdny v místní Sokolovně 
bezplatně složené skládací židle pronajaté z Chrudimské besedy 
a podium zapůjčené ze Sobětuch.
Těšíme na příští rok a doufáme, že si opět společně vychutnáme 
jedinečnou atmosféru koncertů benefi čního festivalu na nádvoří 
našeho zámku!! 

Iva Ryzová a Acord,z.s.

by se festival neuskutečnil. V neposlední řadě děkuji také TJ So-
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Měsíc červen patří především dětem, 
a  proto jako již tradičně Město Slatiňany 
uspořádalo Dětský den. Akce proběhla 
20. června na místní plovárně a o zábavu 
bylo opravdu postaráno. Děti si mohly 
vyzkoušely různé sportovní aktivity pod 
vedením dětské organizace Robi, vojáci 
a  městská policie ukázali a  seznámili se 
svojí prací, děti si namíchaly vlastní drinky, 
povozily se na lodičkách a raftech s Kače-
ry, vyzkoušely svoje žonglérské dovednosti 

a seznámily se například s bojovým umě-
ním Kido Ryu. Nejedno dítě mělo poma-
lovaný obličej, ochutnalo cukrovou vatu 
a zaskákalo si v rytířském hradu či si zapla-
valo v bazéně, který byl včetně jeho okolí 
připraven na  plovárenskou sezónu 2023. 
V  průběhu odpoledne se nad plovárnou 
sice přehnala dešťová přeháňka, ale to 
nikoho neodradilo a všichni si užili krásné 
odpoledne plného her. Všem, kteří nám 
pomohli vytvořit prima atmosféru či aktivi-

ty, moc děkujeme za spolupráci i za účast, 
již teď se těšíme na příští DĚTSKÝ DEN 😊.

Renata Maryšková

 ■ DĚTSKÝ DEN NA PLOVÁRNĚ
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Navštěvoval panská sídla v Čechách a popsal je ve svých knihách 
psaných německy. Celkem zaznamenal na 586 historických objek-
tů (hradů, zámků a tvrzí) v 7 svazcích.
Přetiskujeme titulní stránku 4. svazku německého textu z  roku 
1846, v  němž Heber také píše o  zámku ve  Slatiňanech, který 
osobně navštívil (obr. č. 1). Neuvádí jeho vyobrazení, jako je tomu 
u hradů v témže díle.

Nová odborná poznání jsou důvodem, proč se k  popisu šlech-
tických sídel z 19. st. vracíme i v současné době. Je to nesporný 
přínos práce Hebera pro kastelologii, která bádá o opevněných 
středověkých hradech, tvrzích, hradištích apod. Skýtá pak objek-
tivnější informace o dané stavební památce, zámku apod., případ-
ně stavebním slohu a původu stavby.
Přestože se Heber dožil pouhých 34 let, jeho dílo bylo právem 
oceněno po dlouhém odstupu let vydáním v  českém překladu. 
Zasloužilo se o to nakladatelství Argo, které jej kompletně vydalo 
v letech 2007–2023. Zmíněné nakladatelství vydalo 5 dílů těchto 
publikací, první zahrnoval oblast západních Čech, poslední pátý 
z května 2023 mapoval východní Čechy (titulek je na obr. č. 2). 
Držitelé Slatiňan jsou v něm uvedeni na str. 310–312.

Při popisu zámeckého parku v Ozvěnách č. 6, 7 a 8 z roku 1991 
autor vycházel z původního německého textu při jeho popisu, kte-
rý ve volném překladu zněl: Zámek, zahrada a park jsou spanilé, 
elegantní a okrasné, proto je využíván k  letnímu pobytu. Každý 
návštěvník, který zavítá do parku, se nad půvabem a kouzlem ka-
ždé květiny a keře musí zastavit a kochat se, jak píše Heber, neboť 
tak jistě činil osobně.
O zámku se v překladu uvádí, že je upravený a spolu s rozsáhlým 
anglickým parkem patří k nejkrásnějším panským letním sídlům. 
Sestává z  hlavní budovy a  dvou bočních křídel, tvořící k  severu 

otevřený čtyřúhelník s průčelím vedoucím do ozdobné zahrady. 
Tolik citace.
Zámek na obr. č. 3 odpovídá návštěvě Hebera, je datován rokem 
1837 a vidíme ho vpravo v pozadí před pozdějšími přístavbami 
a úpravami.
Heber se v textu o Slatiňanech o časových přístavbách křídel zám-
ku (jižní a  východní) nezmiňuje ani o  sgrafi tovém renesančním 
slohu fasády východního křídla, patrně již skrytá novou omítkou, 
opadávající před koncem 20. století. To přimělo památkáře k ob-
nově sgrafi t v roce 1990.

Ing. Milan Vorel

 ■ HISTORIK J.A.HEBER (1815–1849) 

Nová odborná poznání jsou důvodem, proč se k  popisu šlech-Nová odborná poznání jsou důvodem, proč se k  popisu šlech-Nová odborná poznání jsou důvodem, proč se k  popisu šlech-

Při popisu zámeckého parku v Ozvěnách č. 6, 7 a 8 z roku 1991 Při popisu zámeckého parku v Ozvěnách č. 6, 7 a 8 z roku 1991 Při popisu zámeckého parku v Ozvěnách č. 6, 7 a 8 z roku 1991 Při popisu zámeckého parku v Ozvěnách č. 6, 7 a 8 z roku 1991 

Obr. č. 1

Obr. č. 2

Obr. č. 3
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Díl čtvrtý

Laskavé večery vstoupily do svého třetího de-
setiletí. Těch uplynulých dvacet let přineslo 
188 hudebně poetických pořadů a také řadu 
příběhů. Pokusím se vám některé trochu při-
blížit, než je sám zapomenu. Připomínám jen, 
že první LV se konal 4. 3. 2003.
Ve 4. díle se budu věnovat jedné z nejvý-
raznějších osobností nejen české kultury. 
Tou osobností je básník Ivan Martin Jirous, 
alias Magor. Dlouho jsem ho chtěl pozvat, 
ale vždy mi to někdo rozmluvil. Magor je 
prý naprosto neřízená střela. Hrozí, že 
nepřijede vůbec nebo přijede a  opije se, 
což vždy bylo veliké riziko. Opilý Magor 
býval agresivní, svlékal se na  veřejnosti 
nebo prováděl jiné výtržnosti. Ovšem to 
bylo zároveň něco, co dělalo Magora Ma-
gorem. Druhá Magorova tvář byla zcela 
opačná. Byl velice vzdělaný (vystudoval 
kunsthistorii), inteligentní a citlivý. A byl to 
velký básník. Kdybyste četli knížku Magor 
dětem, kterou napsal pro své dcery Martu 
a Františku v kriminále ve Valdicích, možná 
by vám i  slza ukápla. Ve  Valdicích napsal 
i sbírku Magorovy labutí písně. V minulém 
režimu pochopitelně nemohl ani pomyslet 
na vydání knížky. To však neznamenalo, že 
by nepsal. Po roce 1990 se pak na pultech 
knihkupectví začala objevovat jedna jeho 
sbírka za  druhou. Jen namátkou – Popel-
nice života, Magorův noční zpěv, Magorův 
ranní zpěv, Magorova krabička, Magorovy 
mystické růže, Ubíječ labutí, Okuje a další.
Po určitém váhání jsem v roce 2007 nako-
nec sebral odvahu a vypátral na něj kon-
takt. To také nebylo jednoduché, on ne-
měl telefon ani mail a místa pobytu často 
střídal. Sehnal jsem číslo na  jeho družku, 
písničkářku Dášu Vokatou. Někdy zjara 
jsem jí zavolal a měl jsem štěstí. Ona byd-
lela napůl ve Vídni, kam ji kdysi komunisté 
vyhnali, a napůl v Čechách u Magora. Tele-
fon mi zvedla právě v okamžiku, kdy byla 
s  Magorem. Byla velmi milá, automaticky 
mi tykala a předala mi Magora. I on byl pří-

jemný a ochotně souhlasil s autorským čte-
ním. Navrhl, aby Dáša přijela s ním, s čímž 
jsem rád souhlasil. Chtěl jenom vědět, jestli 
mu dám něco za cestu. Domluvili jsme se 
na 14. června, tedy na 40. LV, a já jsem se 
začal těšit i trochu bát. Přijeli asi dvě hodiny 
před začátkem a přivezl je katolický kněz, 
selesián Ladislav Heryán, jinak rovněž skvě-
lý hudebník. A zajímavé to bylo od prvního 
okamžiku. Sotva vešli, Magor se rozhlédl 
a řekl svým silným hlasem: „No kurva, tady 
snad ještě včera zasedalo ROH!“ Teprve 
poté jsme se pozdravili, Magor mi silným 
stiskem skoro rozdrtil ruku, Dáša mne obe-
jmula, Ladislav Heryán stál trochu nesměle 
v pozadí. Zeptal jsem se Magora, jestli se 
mu to tady zdá málo kulturní. On řekl: „Až 
moc, já jsem zvyklý na čtvrtou cenovou sku-
pinu.“ A hned se zeptal: „Nemáš tady pivo?“ 
To jsem neměl, a tak jsem mu nabídl víno. 
Ale on měl chuť na pivo. Požádal Ladislava 
Heryána, aby ho odvezl do nějaké hospo-
dy. Dáša řekla, že ona nikam nepojede, prý 
kdyby se náhodou ožral, aby nějaký pro-
gram přece jen byl. Magor přijel asi čtvrt 
hodiny před sedmou. Prý si dal dvě piva 
a dva fernety. A hned si řekl o to víno. Nalil 
jsem jemu i sobě skleničku, ťukli jsme si, já 
jsem trochu usrkl, on to vypil naráz a na-
stavoval sklenku na  dolití. Vypil i  druhou 
a pak už začal program. A to bylo úchvat-
né. Stál jako skála, měl pevný hlas, jeho při-
rozená autorita a silné charisma, mohutná 
postava, dlouhé vlasy, ale především poe-
zie způsobily, že v sále bylo jako v kostele. 
A ještě je nutno dodat, že během čtení vypil 
dva lahváče. V součtu tedy čtyři piva, dva 
fernety a dvě skleničky vína během asi tří 
hodin. A ani náznak nějaké opilosti. Jednou 
své čtení přerušil a vysvětlil divákům: „Ne-
myslete si, že mám takovou chuť na pivo, 
ale nechci si kazit svou image opilce.“ Ne-
smím však zapomenout na  Dášu. Nebyla 
jen doplněk k  Magorovu čtení, klidně by 
mohla vystupovat i sama. Hrála na kytaru 
a nádherně zpívala své vlastní písně. A byla 
milá a vtipná. Když Laskavý večer skončil, 

Magor mi poděkoval a  potěšil mě, když 
řekl, že s  lidmi ten sál vypadá úplně jinak 
a že se mu ten večer moc líbil. A přislíbil, že 
rád zase někdy přijede.
Poté jsem se s ním potkal asi po roce v Heř-
manově Městci, kde měl čtení v evangelic-
kém kostele. S ním tam byl i Pavel Zajíček, 
další hudební legenda (DG 307) a předsta-
vitel undergroundu 70. a 80. let. S Mago-
rem jsem se bavil venku před kostelem, 
on měl v každé ruce jednu lahev. V pravé 
pivo, v levé slivovici. Mluvil klidně a střízli-
vě, i když v té levé lahvi už zbývala jen půl-
ka. Pak šel číst a tu slivovici si vzal s sebou. 
Lidem řekl, že si nebyl jistý, jestli se může 
v evangelickém kostele pít, ale když pil Za-
jíček, tak on bude taky. Nezmínil ovšem, 
že Zajíček pil čistou vodu. Opět nezklamal. 
I když tu slivovici dopil celou, na jeho hlase 
a postoji to vůbec nebylo znát. Ten chlap 
toho snesl skutečně neuvěřitelně hodně. 
Ale už to nemělo trvat dlouho.
Jeho další návštěvu Slatiňan jsme si dohodli 
na 27. září 2011. Jenže v létě se v tisku obje-
vila zpráva, že básník Ivan Martin Jirous leží 
v nemocnici v kritickém stavu. Celoživotní 
pití si vyžádalo svou daň. Ovšem nejen pití, 
své vykonaly taky roky kriminálu. Odseděl 
si celkem osm a půl roku (!), z toho polovinu 
v nejtěžší III. nápravné skupině ve Valdicích. 
Vždy mu přišili nějaké výtržnictví. Jednou 
někam poslal jakéhosi majora StB, jindy 
v  hospodě snědl Rudé právo, jindy zpíval 
píseň „Zahnat Rusy-vrahy do pekel, kam pa-
tří“ (jak aktuální dnes, že), dělal umělecké-
ho šéfa skupiny The Plastic People of the 
Universe, což byl tehdy taky zločin. Ale zpět 
k tématu. Pár dní jsem čekal, jak se situa-
ce vyvine, a pak jsem zavolal Dáše. Trochu 
mě uklidnila, že už je to lepší a po prázdni-
nách prý přijedou. A skutečně přijeli. Ten-
tokrát sami vlakem. Když vstoupili do sálu, 
hned jsem viděl, že Magor je jiný. Ne snad 
fyzicky, ale byl tichý, choval se pokorně 
a  hlavně odmítl pivo, které jsem pro něj 
měl připravené. Prý si své už vypil. Hladil 
po hlavě mého sedmiletého syna a něko-
likrát opakoval, jak mám krásnýho kluka. 
Vypadal spíše jako pohádkový dědeček než 
onen známý bouřlivák. Ale když se postavil 
na podium a začal číst, byl to opět ten sta-
rý známý Magor. A Dáša samozřejmě opět 
skvělá. Pak pořad skončil a já jsem své hos-
ty vezl autem do Pardubic na vlak. Cestou 
mi Magor mnohokrát poděkoval za pozvá-
ní a opakoval, jak rád zase přijede. Před ná-
dražím jsem mu pomáhal vystoupit z auta. 
Obejmul mě, zavěsil se do Dáši a pomalu 
kráčeli na vlak. Díval jsem se za nimi a měl 
jsem nepříjemný pocit, že už ho neuvidím. 
Básník Ivan Martin Jirous zemřel 9. listopa-
du. Bylo mu 67 let. Ve Slatiňanech to bylo 
jeho poslední veřejné vystoupení.

Zdeněk Jirásek

 ■ PŘÍBĚHY LASKAVÝCH VEČERŮ
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První prázdninovou sobotu ožila plovárna 
v podvečer hudbou. Když se setmělo, tak 
vynikly světelné efekty doplněné o umělou 
mlhu, které společně vytvořily kouzelnou 
atmosféru. Kdo chtěl, tančil, kdo chtěl, je-
nom poslouchal nebo z lehátka pozoroval 
hvězdy nebo se u stolečků bavil s přáteli.

Účinkovali Jiří Sedláček a Zdeněk Šmahel. 
Oba se hudbě věnují jako velkému koníčku 
a mají za sebou řadu úspěšných akcí (hraní 
na festivalech, vernisážích, v klubech…). 

Jirka byl dříve dlouholetým bubeníkem, 
avšak cesty ho zavály mimo jiné do  Lon-
dýna, kde studoval elektronickou hudbu 
na  Point Blank Music School. Následně 
spolupracoval s  hudebníky ze Švédska, 
Ghany, Mexika a  samozřejmě z  Česka. 
Hudbu „skládá“ až na místě, protože každý 

zvuk, který zazní, tak se právě v  ten mo-
ment generuje v syntezátoru a spouští se 
krokovým sekvencerem. Jirka tvoří na zá-
kladě vlastních instinktů, umí nadbíhat za-
jímavým harmoniím i disharmoniím a po-
mocí efektoru vytváří iluzi prostoru někdy 
klaustrofobního, jindy je to vzdušná kate-
drála. Baví ho propojování zvukové tvorby 
s obrazem. Pracuje v hudebninách U Mer-
kura, které zapůjčily světelnou výbavu.

Zdeněk je povoláním restaurátor soch 
a  památek, ale hraní na  gramofony se 
věnuje více než 20 let. Kotouče gramofo-
nu mu připomínají hrnčířský kruh, který 
je také součástí jeho života. Sbírá desky 
a  hraje Beatles, Pink Floyd, Red Hot Chili 
Peppers, ale třeba také swing, fi lmovou 
hudbu nebo písně Nirvany hrané na  pi-
ano… Snaží se, aby posluchače pohltila 

atmosféra, improvizuje, pouští cover ver-
ze a hudbu napříč žánry. Ale rádiové hity 
od něho neuslyšíte.

Součástí programu bylo i  živé vystoupení 
iránské zpěvačky Saliteh, která má svoje 
hudební projekty a v létě mívá nabitý pro-
gram. Do  Česka přišla v  roce 2018 a  žije 
zde se svým českým manželem. Vystudo-
vala průmyslový design na  vysoké škole, 
ale postupně si získává srdce českého pu-
blika svým čistým a podmanivým zpěvem, 
originalitou a usměvavou tváří. 

Věřím, že kdo přišel, ten si večer užil. Sešla 
se asi stovka návštěvníků. O jídlo a pití se 
postaral Lukáš Zeman, který má pronajaté 
občerstvení na plovárně. Náklady na účin-
kující se uhradily ze vstupného.

Život ve městě jsou pro mě především lidé, 
kteří tu žijí, proto se budu i nadále snažit 
oživovat veřejný prostor tak, abychom se 
mohli potkávat, sdílet a  vylepšovat. Zlatá 
neděle, masopust, stavění májky, to jsou 
akce navracející se k  tradicím. Program 
na plovárně byl taneční, hudební a hlavně 
uvolněný, nenucený tak, jak to k  začátku 
prázdnin prostě patří. Tak si je užijte v kli-
du a pohodě.

Jana Švecová, radní
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